
Svar afgivet på Kommissionens vegne af Margot Wallström

(3. december 2002)

Det ærede medlem henvises til Kommissionens svar på skriftlig forespørgsel E-2797/02 fra Lucas (1).

(1) Se side 17.

(2003/C 222 E/035) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL P-2950/02

af Juan Ojeda Sanz (PPE-DE) til Kommissionen

(14. oktober 2002)

Om: Informationsnet om uddannelse i Europa (NARIC)

Kommissionens initiativ med henblik på at oprette et net af nationale informationscentre vedrørende
akademisk anerkendelse (NARIC) i 1984 er udtryk for EU’s ønske om at rådgive og formidle pålidelige
oplysninger om akademisk anerkendelse og uddannelsers, eksamensbevisers og studieperioders gyldighed i
forbindelse med studier i andre lande. Dette initiativ har fremmet de studerendes mobilitet i Europa.

Siden 1984 er der løbende foretaget forbedringer og indført nye målsætninger, og herunder vil det være på
sin plads at nævne, at ministre fra over 30 lande i Bologna-erklæringen har givet udtryk for deres vilje til at
oprette et europæisk uddannelsesområde senest i 2010, der kan åbne mulighed for mere direkte
sammenligninger mellem uddannelser og eksamensbeviser. Kommissionen bedes for at belyse effektiviteten
og de opnåede resultater i dette net af informationscentre besvare følgende spørgsmål:

Kan Kommissionen forelægge statistiske oplysninger om antallet af studerende, der benytter sig af dette net
for at indhente oplysninger om anerkendelse af uddannelser og eksamensbeviser?

Råder Kommissionen over oplysninger om resultaterne af de henvendelser, der rettes til de nationale
informationscentre, og disses rådgivning?

Og kan Kommissionen i bekræftende fald oplyse, hvor lang tid der gennemsnitligt går mellem
henvendelserne fra de studerende og centrenes svar?

Svar afgivet på Kommissionens vegne af Viviane Reding

(15. november 2002)

Kommissionen råder på nuværende tidspunkt ikke over pålidelige statistikker om de forhold, som det
ærede medlem nævner, da sådanne statistikker kun er til rådighed hos de enkelte NARIC-informations-
centre. Kommissionen vil på grundlag af undersøgelser, som er blevet gennemført for nylig, undersøge, om
sådanne statistikker kan udarbejdes, og vil så hurtigt som muligt oplyse Parlamentet om resultaterne.

(2003/C 222 E/036) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-2953/02

af Gabriele Stauner (PPE-DE) til Kommissionen

(22. oktober 2002)

Om: Størrelsen af indbetalinger til og udbetalinger fra Kommissionens bankkonti

Som svar på min skriftlige forespørgsel E-1851/02 (1) har Kommissionen fremsendt mig en oversigt over
de banker, hvor den har konti for at kunne afvikle betalinger til og fra EU’s budget.

Kommissionen har imidlertid ikke villet angive størrelsen af hver enkelt banks betalinger i 2001 og 2000.
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For at beskytte den tjenstlige tavshedspligt og forretningsforbindelserne samt de pågældende virksomheders
forretningsinteresser bør man ifølge Kommissionen ikke offentliggøre disse oplysninger.

Kan Kommissionen redegøre for, på hvilken måde offentliggørelsen af sådanne oplysninger kunne påvirke
de pågældende virksomheders forretningsinteresser?

Når man tager kritikken af Kommissionens bogholderisystem i betragtning, ville Kommissionen så ikke
netop nu have en interesse i at offentliggøre disse tal for at dokumentere, at de pengebeløb, der er blevet
indbetalt på og udbetalt fra dens konti, også svarer til de beløb, der er anført i regnskabet?

Hvorfor anmoder Kommissionen ikke blot de pågældende banker om tilladelse til at offentliggøre disse tal?

Hvis det rent faktisk forholder sig sådan, at visse oplysninger absolut ikke må offentliggøres, hvorfor
fremsender Kommissionen mig så ikke blot disse oplysninger i særskilt skrivelse i henhold til EF-traktatens
artikel 287, som Kommissionen jo også gjorde det i forbindelse med svaret på min skriftlige forespørgsel
E-2235/02 (2) (om kontrakter tildelt af Kommissionens Juridiske Tjeneste)?

(1) EFT C 192 E af 14.8.2003, s. 24.
(2) EFT C 137 E af 12.6.2003, s. 57.

Svar afgivet på Kommissionens vegne af Michaele Schreyer

(29. januar 2003)

Kommissionen har undersøgt sagen og konkluderet, at den godt må angive størrelsen af de betalinger, som
er blevet foretaget i 2000 og 2001 af de banker, som er anført i svaret på del 1 i skriftlig forespørgsel
E-1851/02 (1).

Kommissionen sender de ønskede oplysninger direkte til det ærede medlem og Parlamentets Generalsek-
retariat.

(1) EFT C 192 E af 14.8.2003, s. 24.

(2003/C 222 E/037) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL P-3001/02

af Winfried Menrad (PPE-DE) til Kommissionen

(16. oktober 2002)

Om: Fugledirektivet: forskellig fortolkning i medlemsstaterne

Direktiv 79/409/EØF (1) om beskyttelse af vilde fugle bringer til stadighed sindene i kog hos både
naturfredningsfolk og jægere. Den vigtigste grund hertil er den yderst forskellige fortolkning af direktivet i
de enkelte medlemsstater.

Man drøfter i øjeblikket, hvordan der kan udarbejdes retningslinjer for fortolkningen af fugledirektivet.
Hvordan vil Kommissionen på denne baggrund sikre, at der i fremtiden ikke længere opstår så store
uoverensstemmelser ved fortolkningen af direktivet?

Hvilke muligheder er der efter Kommissionens opfattelse for også med mindre bureaukrati at sikre arternes
beskyttelse � det mål, der så rosværdigt tilstræbes med direktivet?

Tilstræber Kommissionen en ændring af fugledirektivet for at nå disse mål?

(1) EFT L 103 af 25.4.1979, s. 1.
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